
Minnesanteckningar KLARA granskarmöte 2019-02-06 
Tid: klockan 12.00-18.00 
Plats: Växjö 
 
Närvarande   
Marie Dahlgren RISE 
Helén Frankzén Region Kronoberg 
Javid Miakhel Nordic Port 
Kristina Orselius Linköpings universitet 
Charlotte Parsland Linnéuniversitetet (ordförande) 
Gunilla Sandström Västra Götalandsregionen 
Magnus Strand Region Blekinge 
Catarina Strandroth Region Jönköpings län 
Cecilia Sundelin Central granskare (sekreterare) 
Leif Svanblom KTH 
Maggan Åkerholm Stockholms universitet 
 
 
§1 Mötets öppnande 
Charlotte öppnade mötet och hälsade alla välkomna. En kort presentationsrunda följde. 
 
 
§2 Nästa möte 

- Nästa möte blir den 14-15 maj 2019 i Göteborg (Göteborgs universitet). 
- Mötet därefter blir den 17-18 september i Lund (Region Skåne). 

 
§3 Föregående mötesanteckningar 

- Nomenklaturen ska vara klar till kommande release av granskningsverktyget (väldigt 
snart). 

- Fler blå produkter i systemet med samma CAS-nummer. Är det möjligt att sortera 
träfflistan på något sätt? Att den som ingår i flest produkter kommer överst? Skulle vi 
kunna samla all klassning för ett CAS-nummer på ett och samma KLARA-id? Det går 
tyvärr inte då det försvårar arbetet med utfasning. Eller skulle vi kunna se till att 
klassificeringen synliggörs på något sätt så att vi inte behöver klicka upp varje blå 
produkt? Frågan ska tas upp i systemutvecklingsgruppen (SUG). Nästa SUG-möte är 
den 20-21 februari, vilket innebär att alla frågor till SUG från föregående 
granskarmöte får svar på kommande granskarmöte i maj. 

- Produkterna som finns med på ”Frekventa listan”. Styrelsen har beslutat om att plocka 
bort ”Frekventa listan” men produkterna finns kvar i databasen. Fortsättningsvis gör vi 
inga kosmetiska/medicinska produkter som saknar SDB gula eller gröna. De förblir 
röda. 

- Förslag till policy för granskarmöten samt mötesupplägg för granskarmöten från 
styrelsen/Charlotte, se punkten Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare nedan. 

- Hur tuffa regler ska vi ha för ej märkningspliktiga produkter? Kan vi hoppa över att 
skriva in alla kitkomponenter som hör till ett icke märkningspliktigt kit? Kan vi hoppa 
över att ladda upp SDB för icke märkningspliktiga kitkomponenter? Charlotte tar upp 
frågan på nästa styrelsemöte, och granskningsgruppen fortsätter diskussionen på nästa 
granskarmöte.  



- Vilka krav ska vi ha på systemets gulgranskare? Ska vi införa rödgranskare med lägre 
krav? Styrelsen vill inte ha alltför många nivåer på granskare. Varje medlem får lösa 
det internt, till exempel genom att lägga in produkter som förblir röda. 

- Funktionen ”Kanske inventerare”, Leif har informerat Björn och Martin. Det verkar 
som att problemet med att så många inventerare visas, är kopplad till 
streckkodsfunktionen. Vi vill kunna se vem som senast inventerat produkten på sin 
avdelning. Vi vill veta ”Senast registrerad av…”. Leif kommer att ta upp frågan med 
styrelsen och Nordic Port. Javid kontaktar Catarina vid behov. 

- Produkter som kan finnas i både massa och volym? Frågan skickas till SUG som ska 
bereda frågan ytterligare. Styrelsen låter också frågan gå till Nordic Port för att se hur 
registret skulle påverkas i så fall. Målet är att förenkla för alla användare. 

 
§4 Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare 

- Nu finns det en policy för granskarmöten från styrelsen/Charlotte: 

Ordinarie ledamöter vid granskarmöten är: 
• Samtliga gröngranskare från KLARA ekonomisk förening (KEF) 
• Gröngranskande representanter från Nordic Port 
• Central granskare, Cecilia Sundelin, Blue Apple 
• Gulgranskare från medlemmar i KEF som saknar egen gröngranskare 

I mån av plats kan även andra gulgranskare i KEF beredas plats till mötets andra dag. 
Detta kommer i så fall via inbjudan där man kan göra en sen anmälan. 
 
Mötesupplägg dag 1, granskarmöte: 
1. Mötets öppnande och ev. presentation av deltagare 
2. Nästa möte 
3. Föregående mötesanteckningar 
4. Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare 
5. Föranmälda frågor från granskarna 
6. Information från styrelsen 
7. Information från systemutvecklingsgruppen 
8. Information från central granskare 
9. Information från mötesdeltagare (i mån av tid) 
10. Övriga frågor 

Mötesupplägg dag 2, arbetsmöte/granskning: 
Central granskare och gröngranskare (samt gulgranskare i mån av plats) i KLARA ekonomisk 
förening sitter tillsammans och arbetar gemensamt med att utreda problematiska produkter 
och informera varandra om svårigheter och möjligheter i databasen. 
 
 
§5 Föranmälda frågor från granskarna 
 
Leif Svanblom, 2019-01-21 

1) Hur gör man när man köper in en ny kemikalie och SDB är ogiltigt? Det första är väl 
att kontakta företaget. Men skall vi lägga in produkten med SDB tills vidare? Eller 
utan SDB? Se aktuellt SDB i bifogad bilaga. 
Svar: Du kan alltid lägga in produkten som röd (med den gamla informationen) så 
länge. Catarina föreslår att alla produkter utan CLP-klassificering automatiskt 



arkiveras den 1 juni 2019 (av Nordic Port). Charlotte tar upp frågan med 
styrelsen/Nordic Port. 
 

Kristina Orselius/Cecilia Sundelin, 2019-01-25 
1) Hur ska vi hantera produkterna som har enheterna Units och Strålning? Dessa går inte 

att inventera ny mängd på, men däremot kan man ändra i befintlig post.  
Svar: Kan man ändra till odefinierade enheter på samtliga produkter som har 
enheterna Units eller Strålning, för att därefter möjliggöra för inventerarna att 
registrera produkterna i massa eller volym i stället? Uppdraget inkluderar även viss 
handpåläggning att ta bort enhetsparentes på de produkter som har det. Charlotte tar 
med sig frågan till nästa styrelsemöte. 
 

2) Hur gör vi med produkter som har dubbla CAS-nummer? Se KLARA-id 192424 som 
exempel. 
Svar: Vi tar upp frågan på morgondagens arbetsmöte. 

 
§6 Information från styrelsen 

- Leif och Charlotte ska ta fram en policy för alla gulgranskare, både nya och 
”nygamla” gulgranskare som inte har granskat på ett tag. Även ”rödgranskare” ska 
inkluderas. Policyn ska vara en riktlinje för alla medlemmar. Leif och Charlotte ska 
också se över ”Rutin för godkännande av slutgransklare”. De kommer sedan att skicka 
förslagen till granskningsgruppen för synpunkter. 

- Ny granskningsinstruktion (version 2019-02-05) är nu beslutad och publicerad. 
- Nästa styrelsemöte är i slutet av februari/början på mars (innan årsmötet). 
- Årsmötet blir den 28 mars i Linköping. 
- Granskardag för gulgranskare 2019. Styrelsen föreslår att nästa granskardag blir i höst. 

Då med möjlighet för granskare att vara med via länk/Skype, för de som bara vill 
lyssna och skriva ner frågor. Cecilia undersöker senare i vår hur intresset ser ut för en 
sådan granskardag under hösten. 

- Förslag på kommande granskningsuppdrag? Granskningsgruppen har inga förslag för 
tillfället. 

- Har granskningsgruppen några bidrag till verksamhetsplanen 2019? 
Granskningsgruppen kom med följande förslag: 

• Catarina föreslår att vi ska se över och eventuellt ta bort allt som hör till den gamla 
lagstiftningen (inkl. produkter utan CLP-klassificering), om det inte påverkar 
historiken. Även den nya startsidan kan tas med i verksamhetsplanen. 

• Uppföljning av medlemmarnas granskning. Hur mycket granskning bidrar varje 
medlem med? För ett par år sedan skulle alla medlemmar som köper in granskning 
skicka in uppgifter om det till styrelsen. Målsättning att ta reda på mer i frågan. 

 
§7 Information från systemutvecklingsgruppen (SUG) 

- Nästa SUG-möte blir den 20-21 februari i Göteborg. Rapport från det mötet kommer 
på nästa granskarmöte i maj. 
 

§8 Information från central granskare 
- Uppföljning av gulgranskare december 2018. Årets andra uppföljning av gulgranskare 

är genomförd. Totalt 28 gulgranskare är med i uppföljningen. Fem produkter per 



granskare har slumpmässigt valts ut från granskningsperioden 20180501-20181031. 
Andelen produkter som granskats utan anmärkning är 17% (ungefär samma resultat 
som tidigare). Det är många gulgranskare i systemet nu, men de granskar inte så 
mycket, vilket kan vara förklaringen till att det görs många slarvfel. 

- Granskarutbildningar och granskardag 2019. Det kommer att bli en 
gulgranskarutbildning i Stockholm under våren. Nästa granskardag blir i höst. 

- Nya slutgranskare sedan senaste granskarmötet: Martina Balaz och Robert Collin från 
Lunds universitet. 

- En ny version av granskningsinstruktionen finns nu publicerad (med versionsdatum 
2019-02-05). 
 

§9 Information från mötesdeltagarna (i mån av tid) 
- Catarina (Region Jönköpings län): Anbudsförfrågan om nytt 

kemikaliehanteringssystem är ute nu, vet mer om vilka som lämnat anbud den 21/2. 
Nyligen hade man extern miljörevision för hela regionen. Endast sju avvikelser för 
hela regionen (inga avvikelser gällande kemikaliehanteringen). 
 

- Magnus Strand (Region Blekinge): Arbetsmiljöverket har fått extra pengar för att 
fokusera på kemiska arbetsmiljörisker. Region Blekinge har fått besök av 
Arbetsmiljöverket, vilket resulterat i att man kommer att arbeta mer strategiskt och 
strukturerat med arbetsmiljö/miljö. Verktyget för detta blir KLARA. Magnus berättade 
att Landstinget Blekinge numera är Region Blekinge, observera att Magnus har ny 
mailadress. 
 

- Gunilla Sandström (Västra Götalandsregionen): Arbetsmiljöverket har även varit på 
besök hos VGR. Gunilla har plockat fram ett utbildningsmaterial med KLARA som 
bas, men har gjort några ändringar i den mall som finns i KLARA. 
 

- Helén Frankzén (Region Kronoberg): Tandvårdsklinikerna inom regionen har också 
haft besök av Arbetsmiljöverket. Verksamheten blev lite överraskad, men 
arbetsmiljöverket blev väldigt nöjda med den informationen som gick att få ut i 
KLARA. 
 

- Leif Svanblom (KTH): Det händer mycket på kemikalieområdet på KTH just nu. 
Universitetsstyrelsen har bland annat bestämt att man ska se över KTH:s 
kemikaliehantering. Leif ska även få hjälp med KLARA på heltid fram till jul. 
 

- Maggan Åkerholm (Stockholms universitet): Områdeskansliet har sett över 
laboratorieverksamheten, med målet att förbättra rutinerna för laboratoriesäkerhet. 
Inventeringen pågår på SU. SSO (Single SignOn) är fortfarande inte klart, men är nu 
testat och kan komma igång snart. 
 

- Marie Dahlgren (RISE): Väntar på att alla delar av RISE ska börja med KLARA. 
RISE har även köpt in granskningshjälp av Nordic Port. 

 
§10 Övriga frågor 

- Gunilla Sandström (VGR) om hygieniska gränsvärden. När man gör riskbedömningar 
behöver man veta produktens hygieniska gränsvärde. Behöver HGV stå i KLARA, 
eller kan man i stället hänvisa till produktens säkerhetsdatablad? Eftersom ju HGV 



kan ändras, slipper man i så fall dubbelkolla att det stämmer. Gunilla tycker att det kan 
stå JA eller NEJ i granskningsverktyget, eftersom man ändå behöver dubbelkolla 
HGV när man gör en riskbedömning. Javid kollar för säkerhets skull upp att HGV-
värdena uppdateras löpande. Javid ber också Anders om att löpande rapportera till 
Charlotte då systemets listor uppdaterats. Diskussionen fortsätter när vi vet mer om 
när/hur HGV-värdena uppdateras/läggs in. 

 
Cecilia Sundelin 2019-02-06 


